
 
 
 
 
 
 
 

Protokoll från årsmöte  
med Föreningen Grävande Journalister 
 
Föreningen Grävande Journalister 
Orgnr 802014-3833 
 
Protokoll: Årsmötesprotokoll, 2025 
Datum: 11 april, 2025 
Plats: Borlänge, Galaxen konferensanläggning 
  
 
 
 
 
 
 
§1 Mötets öppnande 
Ulla Sätereie hälsade välkommen och förklarade mötet öppnat.  
 
 
§2 Val av mötesordförande 
Marcus Melinder valdes till mötesordförande.  
 
§3 Val av mötessekreterare 
Jessica Ziegerer valdes till sekreterare. 
 
§4 Val av två justeringspersoner tillika rösträknare 
Kicki Hultin och Kersti Forsberg valdes till justeringspersoner och rösträknare.  
 
§5 Godkännande av dagordning 
Årsmötet fastställde dagordningen.  
 
§6 Fastställande av röstlängd 
Röstlängden fastställdes genom att samtliga deltagares medlemskap kontrollerades vid 
dörren. 45 deltagare registrerades. 
 
§7 Fråga om mötets stadgeenliga utlysande 
Ulla Sätereie redogjorde för misstaget att inte utlysa årsmötet i tid, vilket tidigare meddelats 
medlemmarna. Årsmötet beslöt att godta detta.   
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§8 FGJ:s verksamhetsberättelse 2024 och kassörens kommentar till bokslutet (Bilaga 1) 
Kassör Lena Pettersson föredrog verksamhetsberättelsen och bokslutet. Hon nämnde bland 
annat att föreningens tidigare medlemstapp har bromsats in, det goda resultatet från 
fjolårets grävseminarium, den utökade kursverksamheten och intäkterna från 
stödmedlemskapen. Föreningens resultat blev 340 000 kronor plus.  
 
 
§9 Grävfonden informerar om verksamhetsåret 2023 (Bilaga 2) 
Kerstin Brunnberg, ordförande i Grävfonden, berättade om Grävfondens verksamhet. Bland 
annat har fonden utlyst tio stipendier till Summer School on Investigative Reporting och höjt 
ambitionen med arbetet för ett Centrum för undersökande journalistik. Idag finns pengar till 
en projektanställning för en projektledare och tjänsten ska utannonseras.    
 
 
§10 Revisorernas rapport (Bilaga 3) 
Revisorerna Malin Crona och Jill Eriksson läste upp revisorsberättelsen och rekommenderade 
årsmötet att bevilja styrelsen ansvarsfrihet. Fråga ställdes om revisorerna har några 
synpunkter på förslaget om ett utökat arvode till ordförande. Revisorerna svarade att de har 
granskat det gångna året och inte kommande projekt.  
 
 
§11 Fråga om ansvarsfrihet för avgående styrelse 
Årsmötet beslutade att bevilja styrelsen ansvarsfrihet för det gångna året.  
 
§12 FGJ:s verksamhetsplan för 2025 (Bilaga 4) 
Ordförande Ulla Sätereie redogjorde för verksamhetsplanen och nämnde bland annat 

arbetet för fler stödmedlemmar och översynen av hela föreningens verksamhet. Hon 

framhöll också det internationella samarbetet kring grävande journalistik och att 

opinionsarbetet blir allt viktigare. 

 

Föreningen driver opinion i frågor som ligger i linje med stadgarna kring att jobba och främja 

fri oberoende undersökande journalistik.   

Fråga ställdes om vilka som är nya stödmedlemmar i föreningen. Svaret är TV4, 

Sjukhusläkaren och EFN.  
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§13 Styrelsens förslag  (Bilaga 5a, 5b, 5c, 5d) 
 
a) Förslag om att valberedningen också blir arvodeskommitté 
Styrelsen hade föreslagit att valberedningen även fungerar som arvodeskommitté och får i 

uppdrag att göra en årlig översyn av föreningens arvodesnivåer och därefter lägga förslag till 

årsmötet. Rolf Lunneborg föredrog förslaget och bakgrunden till det.  

Årsmötet beslutade att valberedningen blir arvodeskommitté, enligt förslaget i bilaga 5a. 

 

b) Förslag om förändring av styrelsearbetet 

Åsa Larsson berättade hur styrelsen vid förra årsmötet fick i uppdrag att utreda hur en 

förändring av styrelsearbetet kan ske. Hon redogjorde för hur arbetet gått till, vilka spår som 

utretts och hur det mynnat ut i det förslag som styrelsen presenterar för årsmötet. 

 

Styrelsen föreslog att årsmötet beslutar att: 

- tiden som ordförande arvoderas utökas till motsvarande en dag i veckan (45 dagar 

per år) och att förändringarna träder i kraft i september i år.  

- ordföranden och styrelsen ska genomföra en översyn av FGJ:s verksamhet i syfte att 

förbättra den och föreningens ekonomi.  

 

Kerstin Brunnberg yrkade bifall till förslaget. Hon menade att det är ett välkommet initiativ 

och att föreningen behövs mer än någonsin.  

 

Marja Grill undrade om styrelsen har tittat på de liknande förslag som lades för många år 

sedan. Åsa Larsson svarade att styrelsen känner väl till tidigare förslag och nu har jobbat mer 

systematiskt för att identifiera vad som behövs.  

 

Kicki Hultin påpekade att förslaget om arvodering förra gången var betydligt mer omfattande 

än en dag i veckan.  

 

Malin Crona frågade om kostnaderna finns med i den föreslagna budgeten, om det finns 

förmodade nya intäkter i budgeten och om styrelsen övervägt att vänta tills den nya 

arvodeskommittén tillträtt. Lena Pettersson svarade att hon tagit till en vid ram i  
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lönekostnaden och att eventuella nya intäkter inte finns i budgeten. Åsa Larsson svarade att 

FGJ det gångna året haft bra intäkter från GIJC, vilket gör att det finns pengar i kassan och att 

styrelsen ser möjligheter att göra förändringar nu och inte önskar vänta ytterligare ett år.  

 

Jill Ericsson undrade hur styrelsen kom fram till 45 dagar och fick svaret att det motsvarar en 

dag i veckan minus några veckor när ordföranden förväntas vara ledig. 

 

Emma Johansson lyfte det budgeterade minusresultatet för 2025 och undrade om det finns 

risk för att det ökar.  Lena Pettersson förklarade att nyordningen föreslås gälla från den första 

september och att kostnaden är inräknad i budgeten.  

 

Undran framfördes om hur mycket ideellt arbete ordförande lägger ner och om det verkligen 

väntas bli mer för pengarna. Åsa Larsson påtalade att förslaget handlar mer om att man ska 

kunna utföra arbetet, utan att vara beroende av att ha en arbetsgivare som godkänner att 

man blir frikopplad. Rolf Lunneborg lyfte att FGJ är en organisation som vill utvecklas mer än 

man orkar med just nu.  

 

Micke Grill framförde att det var ett väl genomarbetat förslag och bra att styrelsen är enig 

men lyfte också en farhåga om att det i förlängningen kan leda till minskad vilja hos 

mediebolagen att sponsra med arbetskraft.  

 

Malin Crona lyfte att styrelsen inte ska glömma att medlemmarna också kan hjälpa till och 

föreslog ett tilläggsyrkande: Att höjningen av arvodet utvärderas och omprövas vid nästa 

årsmöte.  

 

Marja Grill föreslog yrkade att styrelsen får i uppdrag att ta fram mätbara mål.   

 

Marja Grill och Malin Crona enades därefter om ett gemensamt tilläggsyrkande, drog tillbaka 

sina enskilda yrkanden och föreslog: 

Att styrelsen vid nästa årsmöte ska presentera en utvärdering och vilka mätbara mål den 

bygger på.  

 

Årsmötet beslutar att: 

- tiden som ordföranden arvoderas utökas till motsvarande en dag i veckan, 45 dagar 

per år och att förändringen träder i kraft från och med september i år.  

- att ordförande och styrelsen ska genomföra en översyn av FGJ:s verksamhet i syfte 

och förbättra den och föreningens ekonomi.  

- att styrelsen vid nästa årsmöte ska presentera en utvärdering och vilka mätbara mål 

den bygger på.  
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c) Förslag om översyn av Guldspadens kategorier 

Ulla Sätereie redogjorde för önskemålet från guldspadejuryn om en översyn av kategorierna 

till Guldspaden.  Årsmötet beslutade att guldspadejuryn får i uppdrag att till nästa årsmöte 

göra en översyn och komma med förslag på hur en kategoriindelning eventuellt kan 

förändras.  

 

 

d) Förslag om årsmötesformer 

Vid förra årsmötet fick styrelsen i uppdrag att se över årsmötesformerna. Ulla Sätereie 

redogjorde för hur styrelsen har arbetat med frågan och nämnde bland annat att 

hybridmöten, digitala möten samt ändrad tidpunkt har utvärderats samt att styrelsen 

diskuterat andra sätt att locka fler att delta i årsmötena.   

  

Årsmötet beslöt enligt styrelsens förslag: 

- att behålla nuvarande upplägg med fysiska årsmöten i samband med grävseminariet 

och överväga vilken tidpunkt som är bäst. 

- att ge styrelse och kansli i uppdrag att förbättra kommunikationen kring årsmöten i 

syfte att locka fler medlemmar att delta. 

 
§14 Motioner (Bilaga 5a och 5b) 
  
a) Max Pröckl: Ge Guldspadejuryn bättre verktyg för att undersöka om inskickade 

Max Pröckl föredrog sin motion och reviderade sitt förslag till: Om ett nominerat /inskickat 

bidrag anklagas för/upptäcks bryta mot Guldspadens regler så har Guldspadejuryn möjlighet 

att titta på all tillgänglig dokumentation.  

 

Ulla Sätereie redogjorde för styrelsens svar på motionen och förslaget att avslå motionen. 

Kicki Hultin berättade om bedömningsgrunderna, hur juryn arbetar för att hitta eventuella 

plagiat och om något redan är gjort och avslöjat. Andra menade också att det måste ligga 

utanför juryns ansvar att utreda en konflikt mellan uppdragsgivare och anställda/frilans. 

 

Årsmötet beslutade om förslaget, votering begärdes och slutade med 11 bifall och 18 avslag.  

Årsmötet beslutade således att avslå motionen.  
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§15 Budget för räkenskapsåret 2025 (Bilaga 6) 
Lena Pettersson redogjorde för förslaget till budget för det kommande året, som finns i 
årsmöteshandlingarna. Årsmötet beslutade att anta budgeten för verksamhetsåret 2025.  
 
 
§16 Medlemsavgift för räkenskapsåret 2025 (Bilaga 7) 
Ulla Sätereie berättade om styrelsens förslag till en mindre höjning av medlemsavgifter.  
Årsmötet beslutade att medlemsavgifterna för 2026 ska vara (medlemsavgifter 2025 inom 
parentes):  
Medlem 1 år: 590 kr (570 kr) 
Medlem 2 år: 1020 kr (1000 kr)   
Medlem 3 år: 1500 (1400 kr)   
Studerande 1 år: 280 kr (250 kr)   
 
 
§17 Arvoden till styrelse 2025 samt arvoden framöver (Bilaga 8) 
AnnaKarin Löwendahl föredrog styrelsens förslag om att arvodet justeras upp från 1700 kr till 
2100 kronor per dag för ordförande och kassör och att inga andra förtroendevalda erhåller 
arvoden.  
 
Årsmötet biföll förslaget.  
 
Enligt tidigare årsmötesbeslut (under punkt 5b) erhåller ordförande från och med 2026 

arvode för 45 dagar och kassören för 12 dagar.  

 
 
§18 Val av ordförande för föreningen 
Ulla Sätereie, JMG, Göteborg, valdes till ordförande för Föreningen Grävande Journalister. 
 
§19 Val av kassör för föreningen 
 Lena Pettersson, SR Kronoberg, valdes till kassör.  

 
§20 Val av övriga i styrelsen 
Till ledamöter valdes Jessica Ziegerer, HD/Sydsvenskan, Åsa Larsson, Källkritikbyrån, Rolf 
Lunneborg, Sundsvalls tidning, Anneli Megner Arn, TV4, Tobias Andersson Åkerblom, 
Göteborgs-Posten, AnnaKarin Löwendahl, Hem&Hyra, Oskar Jönsson, SVT. Till suppleant 
valdes Kenneth Westerlund, Södra Dalarnes tidning. 
 
§21 Val av revisorer 
Till revisorer valdes Malin Crona, SVT, samt Jill Eriksson, frilans. Till revisorssuppleant valdes 
Johan Lindén, SVT.  
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§22 Val av Guldspadejury 
Till ledamöter i guldspadejuryn valdes Kicki Hultin, frilans, Johan Åsard, frilans, Berit Önell, 
frilans, Åsa Nicander, frilans, Marcus Melinder, SVT, Ulf Johansson, frilans, Sandra Foresti, 
JMG och Peter Olsson, SR P4, Charlotta Friborg, SR. 
 
§23 Val av sammankallande i Guldspadejuryn 
Till sammankallande i guldspadejuryn valdes Kicki Hultin.  
 
§24 Val av ledamöter samt ersättare i Grävfondens styrelse 
För perioden 2025-2027 valdes:  
Kerstin Brunnberg till ordförande med Ulla Sätereie, JMG, frilans, som personlig suppleant 
och vice ordförande.  
Erik Palm, JMK, frilans, som ledamot med Kersti Forsberg, frilans, som personlig suppleant.  
Joachim Berner, företagare, som ledamot med Eva Burman, Dagens Arbete, som personlig 
suppleant.  
 
Övriga ledamöter som sedan tidigare är valda för 2024-2026 är: 
Cecilia Zadig, frilans med Malte Andreasson, företagare, som personlig suppleant.  
Kalle Jungkvist som personlig suppleant till Martin Schori.  
 
§25 Fyllnadsval av ledamot i Grävfondens styrelse 

Som fyllnadsval för 2025-2026 och Torbjörn von Krogh som avgår i förtid, valdes Martin 
Schori, Aftonbladet.  
  
§26 Val av valberedning 
Till ledamöter i valberedningen valdes Carolina Jemsby, TV4 (sammankallande), Nils Hanson, 
frilans, Jonas Alsgren, TV4. Till suppleant valdes Emma Johansson, HD/Sydsvenskan. 
 
§27 Övriga frågor 
Inga övriga frågor fanns. 
 
§28 Mötets avslutande 
Marcus Melinder förklarade mötet avslutat.  
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…………………………………………. 
Jessica Ziegerer, sekreterare 
 
 
 
 
 

 
 
…………………………………………. 
Kicki Hultin, justerare 
 
 
 
 
 
 

 
…………………………………………. 
Kersti Forsberg, justerare 
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